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PROTOKÓŁ NR XXX/12 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 26 października 2012 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    29 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie XXX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXX sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego  

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego. 

6. Organizacja oświaty w Powiecie Zgierskim z uwzględnieniem wyników egzaminów 

zewnętrznych. 

7. Przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego  

oraz Starostę Zgierskiego, o której mowa w art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie 

powiatowym.  

8. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013; 

b) zmiany uchwały Nr XXV/232/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 czerwca 2012 r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom i placówkom 

niepublicznym oraz szkołom publicznym niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

c) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu; 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

13.  Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

14.  Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Józef Dziemdziela otworzył XXX sesję Rady Powiatu Zgierskiego                   

o godz. 10
14

.  

Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 

1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia  

18 października 2012 r. wprowadza do porządku obrad XXX sesji projekty uchwał  

w sprawach: 

1) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego; 

2) uchylenia uchwały Nr XXVII/252/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 sierpnia 2012 r. 

w sprawie powierzenia Gminie Parzęczew prowadzenia zadań publicznych Powiatu 

Zgierskiego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi w granicach administracyjnych 

gminy Parzęczew oraz udzielenia dotacji przez Powiat Zgierski dla Gminy Parzęczew  

w celu realizacji przejętych zadań; 

3) zmiany uchwały nr XXVII/254/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 sierpnia 2012r.  

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu Zgierskiego, 

których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków; 

4) zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r.  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012 – druk „A”. 

Następnie Przewodniczący oznajmił, iż Zarząd: 

1) w dniu 19 października 2012 r. złożył wniosek o zdjęcie z porządku obrad XXX sesji 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2013; 

2) w dniu 25 października  2012 r. przekazał: 

 projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 

2012 – druk „B”,  

 projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie  zwiększenia kontraktów na 

świadczenia opieki zdrowotnej w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Marii 

Skłodowskiej-Curie w Zgierzu przez Narodowy Fundusz Zdrowia 

z prośbą o wprowadzenie do porządku obrad XXX sesji. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  

27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012  

– druk „B”. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad projektu 

stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie  zwiększenia kontraktów na świadczenia 

opieki zdrowotnej w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Marii Skłodowskiej-Curie 

w Zgierzu przez Narodowy Fundusz Zdrowia. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt stanowiska. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały  

w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego z organizacjami 

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 

rok 2013. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada zdjęła z porządku obrad projekt uchwały.  

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Powiatu Zgierskiego  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2013 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad XXX sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie informacji z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego  

w Zgierzu na terenie Powiatu Zgierskiego. 

6. Organizacja oświaty w Powiecie Zgierskim z uwzględnieniem wyników egzaminów 

zewnętrznych. 

7. Przedstawienie informacji przez Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego  

oraz Starostę Zgierskiego, o której mowa w art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie 

powiatowym.  

8. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmiany uchwały Nr XXV/232/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 czerwca 2012 r. 

w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom i placówkom 

niepublicznym oraz szkołom publicznym niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

b) udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu; 

c) zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego; 

d) uchylenia uchwały Nr XXVII/252/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 sierpnia 

2012 r. w sprawie powierzenia Gminie Parzęczew prowadzenia zadań 

publicznych Powiatu Zgierskiego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi 

w granicach administracyjnych gminy Parzęczew oraz udzielenia dotacji przez 

Powiat Zgierski dla Gminy Parzęczew w celu realizacji przejętych zadań; 

e) zmiany uchwały nr XXVII/254/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  

27 sierpnia 2012r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat 

Zgierski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 

f) zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia  

2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012  

– druk „A”; 

g) zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012 – druk „B”. 

9. Przyjęcie stanowiska w sprawie  zwiększenia kontraktów na świadczenia opieki 

zdrowotnej w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Marii Skłodowskiej-Curie  

w Zgierzu przez Narodowy Fundusz Zdrowia. 

10. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

11. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
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12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

13. Oświadczenia i wnioski radnych. 

14. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

15. Zamknięcie obrad XXX sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z XXVIII sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXVIII sesji. 

Za przyjęciem głosowało  27 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  

 

Uwag do protokołu z XXIX sesji nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXIX sesji. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  

 

Ad. 4 

Radny Tadeusz Iwaniuk  przekazał, iż w ubiegłą niedzielę nie działała sygnalizacja świetlna 

na skrzyżowaniu ul. Gałczyńskiego z ul. Łęczycką. Jest to jedno z najtrudniejszych 

skrzyżowań w Zgierzu. W wyniku tej sytuacji przy lewoskręcie kolejki tworzyły się aż do  

ul. Bazylijskiej i jeszcze dalej. Po 20 minutach można było przejechać to skrzyżowanie.  

O tym problemie radny powiadomił policję, dzwoniąc  około południa pod nr 112. 

Przedstawił sytuację i poprosił o interwencję lub przysłanie funkcjonariusza, aby pokierował 

ruchem. Uzyskał odpowiedź, że to jest bardzo trudne i raczej niemożliwe.  

W związku z powyższym radny zapytał, czy w niedzielę to nie ma już żadnego patrolu 

drogówki w Zgierzu, który mógłby podjechać na skrzyżowanie i sprawdzić co się dzieje, 

potwierdzić zgłoszenie.  

 

Radny Bogdan Jarota nawiązując do pisma (kierowanego do radnych) od pracowników 

Poradni Psychologiczno-Pedagogicznych z terenu Powiatu Zgierskiego o zajęcie stanowiska 

odnośnie planowanych redukcji zatrudnienia w tych placówkach zapytał: 

 jakie będą zwolnienia,  

 jak głęboko będzie dotyczyć redukcja zatrudnienia, 

 jakie powody Starosta, widzi, żeby dokonać tych zwolnień, 

 czy po redukcji zatrudnienia będzie zachowana opieka psychologiczno-pedagogiczna  

w tychże placówkach,  

 czy będzie możliwa realizacja zadań tychże placówek zgodnie z rozporządzeniem 

Ministra Edukacji. 

 

Radna Lidia Elert zadała pytanie, jakie zwolnienia są planowane w Poradniach 

Psychologiczno-Pedagogicznych z terenu Powiatu Zgierskiego, czy będzie zachowana nadal 

rejonizacja tzn. czy w gminach te Poradnie pozostaną.  

 

Opinie Komisji do materiałów zgłoszonych na XXX sesję stanowią załącznik nr 5                         

do protokołu.   
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Ad. 5 

Informacja z działalności Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Zgierzu na 

terenie Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Inspektor w Powiatowym Inspektoracie Nadzoru Budowlanego w Zgierzu Joanna Papros 

przedstawiła informację.  

             

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Rozwoju Gospodarczego  

i Infrastruktury Przestrzennej do informacji. 

 

Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał, czy prawdą jest, że uroczyste otwarcie sali gimnastycznej 

przy Szkole Podstawowej Nr 12 w Zgierzu wyprzedziło odbiór budowlany – taka informacja 

podawana jest w portalach zgierskich.  

 

Inspektor odpowiedziała, że decyzja pozwolenia na użytkowanie tego obiektu została wydana  

w tym tygodniu.  

 

Przewodniczący Rady poprosił o przybliżenie informacji odnośnie nałożonej, w wyniku 

postępowania w sprawie samowoli budowlanej, opłaty legalizacyjnej w wysokości  

625.000 zł – jest to wysoka opłata.  

 

Inspektor wyjaśniła, że kwota opłaty legalizacyjnej wyliczana jest w zależności od 

przeznaczenia obiektu, czyli jego kategorii i od wielkości. W tym przypadku to jest obiekt 

wielko kubaturowy o kubaturze powyżej 10 000 m
3 – 

jedna z hal produkcyjno-magazynowych 

pod Strykowem. Ta sprawa została zakończona opłatą legalizacyjną. Wiele spraw samowoli 

budowlanych jest bardzo zawiłych, które są prowadzone rok, a czasami nawet kilka lat.  

 

Przewodniczący Rady był zainteresowany, ile kontroli przeprowadzonych z inicjatywy PINB 

wykryło samowoli budowlanych. 

 

Inspektor oznajmiła, iż nie potrafi w tej chwili udzielić precyzyjnej odpowiedzi. Jeżeli jest 

taka potrzeba to oczywiście zostanie przekazana dokładna informacja pisemna. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  28 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła.  

 

Ad. 6 

Informacja o organizacji oświaty w Powiecie Zgierskim z uwzględnieniem wyników 

egzaminów zewnętrznych stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Starostwa Powiatowego w Zgierzu 

Jacek Brzeziński przedstawił informację.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  

i Rekreacji do informacji. 
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Radny Dariusz Cłapa podkreślił, profesjonalizm przygotowania przedmiotowej informacji. 

Daje ona pełen obraz tego co się w oświacie dzieje. Zadowalający jest wzrost zainteresowania 

szkołami zawodowymi. W Powiecie Zgierskim są bardzo dobre szkoły zawodowe,                           

a ukończenie takiej szkoły daje młodemu człowiekowi już jakieś możliwości na rynku pracy.  

 

Radny Bogdan Jarota przyłączył się do słów uznania odnośnie przygotowania materiału. 

Następnie zaznaczył, że jeśli chodzi o finansowanie oświaty to zawsze jest tak, że samorząd 

do tej oświaty niestety musi dokładać. Na pewno jest to bardzo duże obciążenie budżetu i nie 

ulega wątpliwości, że ogranicza to możliwości inwestycyjne powiatu.  W związku z tym czy 

nie należałoby się zastanowić nad przyczynami tegoż deficytu oświatowego. W materiale 

radnemu brakuje danych ile uczniów odpływa z Powiatu Zgierskiego do szkół powiatów 

ościennych. Ma to duże znaczenie, bowiem wiadomo, że bon edukacyjny idzie za uczniem  

i im więcej uczniów ubywa tym powiat ma mniej pieniędzy na oświatę, a to przyczynia się 

niestety do pogorszenia finansowania.  

Z materiału wynika, że zdawalność matur w liceach jest wysoka, ale niestety żadna ze szkół 

ponadgimnazjalnych Powiatu Zgierskiego nie znalazła się na wysokim poziomie w rankingu 

szkół województwa łódzkiego, a np. ościenny Powiat Łowicki ma 2 licea w pierwszej 

dziesiątce. Poza tym Łódź dając większe możliwości też zabiera młodzież.  

Zdawalność w szkołach zawodowych jest bardzo różna. Wątpliwości radnego budzi 

zasadność utrzymywania takich kierunków, gdzie zdawalność egzaminów zawodowych jest 

bardzo mała. Jeżeli zadbałoby się o lepszą zdawalność tychże egzaminów, lepszą jakość 

matury, być może udałoby się więcej młodzieży zatrzymać na terenie Powiatu Zgierskiego  

i wyniki finansowe byłyby lepsze, można by było zejść z tego deficytu oświatowego.  

 

Radny Jerzy Janicki podzielił pogląd przedmówcy w kwestii szkolnictwa zawodowego. 

Uważa, że należy dane kierunki otwierać tam, gdzie potencjalnie uczniowie znajdą 

zatrudnienie. Przede wszystkim należy  zastanowić się nad bazą, gdzie uczniowie mają uczyć 

się zawodu.  

 

Przewodniczący Rady przekazał, że w ubiegłym tygodniu uczestniczył w konferencji 

organizowanej przez Stowarzyszenie Powiatów i Gmin Dorzecza Bzury i Związek Powiatów 

Polskich w Łowiczu, na której jednym z podnoszonych tematów był temat oświaty. 

Wiadomo, że oświata w dużej mierze obciąża (niezrównoważa) budżety samorządów 

zarówno gminnych jak i powiatowych. Poza subwencją oświatową powiat dokłada znaczne 

środki na realizację tego zadania.  

Przewodniczący zgodził się, że bardzo ważna w oświacie jest jakość. Zastanawiał się ile 

mniej zarabiają nauczyciele, w tych klasach, w których zdawalność jest słaba lub wcale 

matur, tam  gdzie jest bardzo wysoka. Jaka to jest różnica. Zdaniem przewodniczącego 

nauczyciel jak przyjdzie do pracy to najbardziej powinien dbać o wykształcenie ale własne, 

bo jak będzie się szkolił to będzie miał wyższą pensję, natomiast jak będzie dobrze uczył,           

czy średnio, czy tak sobie to w zasadzie premii z tego tytułu chyba nie ma. Jak nauczyciel 

będzie miał dostatecznie i dobrą wiedzę własną i dobre przygotowanie, czyli doskonalenie 

własne to na pewno kolejne etapy będzie przekraczał.  

Dochodzi do dużej różnicy pewnych wymogów nałożonych na powiat i pewnych ustalanych 

centralnie. Karta Nauczyciela jest kontrowersyjna. Należy zwrócić uwagę na przywileje z niej 

wynikające. Owszem pewne przywileje powinny być (np. wynikające z Zakładowego 

Funduszu Świadczeń Socjalnych) dla pracownika, bo inna jest praca nauczyciela inna jest 

praca np. górnika, czy innej grupy zawodowej, ale praca emerytów nie jest inna.  

Jeżeli chodzi o pensum i dyspozycję nauczyciela (pensum 20 godzinne dyspozycja 40 

godzinna w tygodniu) to trudno sobie wyobrazić, aby dyrektor w dużej szkole tak 

zorganizował, żeby nauczyciele byli 40 godzin w szkole, bo czasem by miejsca brakło. Także 

uważa, 40 godzinna dyspozycja nauczycielska jest fikcją. Także pora podnieść to pensum 20 
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godzinne, ewentualnie dla równowagi należy obniżyć 40 godzinny tydzień pracy np. do 30 

godzinnego.  

Co do wynagrodzenia to zgodził się, że na początku powstania powiatów pensje  

nauczycieli w stosunku do innych pracowników były bardzo niskie, ale obecnie te 

wynagrodzenia niskie nie są, bo  jest wzrost o 70-80%. Można zapytać ile wzrosła pensja 

starosty na przestrzeni tych lat - może 20 %, pracowników samorządowych może o 25%. 

Grupa zawodowa nauczycieli powinna na to zwrócić uwagę. Dzisiaj płaca nauczyciela jest 

płacą godziwą w stosunku do wielu innych zawodów. Podejście nauczycieli musi się zmienić, 

związków zawodowych również, bo ograniczenia w oświacie będą czynione przez samorządy 

z konieczności.  

Przewodniczący nie zgadza się z tym, ze bon oświatowy podobno jest bardzo sprawiedliwy. 

Pieniądz idzie za uczniem. W porządku jest gdy wszystkie oddziały są takie same co do  

liczby uczniów, ale jeżeli są mniejsze. Mając klasę 30 osobową i mając klasę 15 osobową to 

nauczyciel jest jeden, sala jest jedna, ogrzewanie jedno, a dotacja o połowę mniejsza. 

Ministerstwo nie określa liczby oddziału. Pewnie, że im mniej uczniów tym lepsze są wyniki 

w nauce, ale ktoś musi za to zapłacić. Problem rząd czy ministerstwo zrzucił na samorządy,  

niech się samorządy martwią. Podwyżka wynagrodzenia nauczycieli wynegocjowana wynosi 

7% a subwencja oświatowa wzrosła 3%. W związku z tym 4% na podwyżki musi dołożyć 

samorząd z dochodów własnych czy innych. Nauczyciele domagają się podwyżek, bo mają to 

zagwarantowane w przepisach ustawowych, płacowych w porozumieniu z ministrem. 

Samorząd powiatowy czy gminny nie powinien sam zostać ze związkami i nauczycielami.  

Należy zwrócić uwagę na to, że wydatki na oświatę w 2004 r. wynosiły 30 mln zł, a w roku 

bieżącym 50 mln zł - jest to znacząca różnica, natomiast uczniów było 6,5 tysiąca a jest 4,5 

tysiąca. Z tego wynika, że oddziały pozostały, subwencji jest mniej, bo uczniów jest mniej, 

nauczycieli prawdopodobnie pozostało na tym samym poziomie. To się wszystko trochę 

rozeszło. Powiaty będą miały duży problem ze złożeniem projektu budżetu. Samorządy 

przygotowują wystąpienia o zmianę Karty Nauczyciela. Pewnie samorządowcy, Związek 

Powiatów Polskich, Związek Gmin Polskich będą prowadzić dyskusje z ministrem w tej 

kwestii. 

 

Radna Zofia Ogórek nie zgodziła się, że zdawalność zależy od kwalifikacji nauczycieli i ich 

wynagrodzeń. Z informacji wynika ile ludzi z nauczycielskiego środowiska podnosi swoje 

kwalifikacje i tak naprawdę z tymi niskimi kwalifikacjami jest osób bardzo mało. 

Podwyższanie kwalifikacji to są pieniądze wydawane też z budżetu każdego nauczyciela.  Na 

zdawalność składa się wiele czynników. Przede wszystkim sam uczeń, który reprezentuje 

rożny poziom nauki. Szkoły łódzkie czy około łódzkie plasujące się wysoko w rankingach 

być może mają o wiele lepszą bazę dydaktyczną. Kolejnym czynnikiem mającym wpływ ma 

ilość uczniów w klasie. Miały się polepszyć warunki nauki dzieci tym samym warunki pracy 

nauczycieli. Jeżeli klasa informatyczna liczy około 40 osób, to jak ma wyglądać egzamin 

maturalny w takiej liczebnej klasie. A na tworzenie tak liczebnych  klas mają wpływ 

pieniądze. Największa decyzyjność w kwestii finansowania oświaty leży w Ministerstwie 

Edukacji. Największy bój samorządy powinny podjąć w walce o naliczenie subwencji 

oświatowej, która z roku na rok jest za niska na sprostanie zadań oświatowych. Być może 

dobrze by było, aby Rada Powiatu Zgierskiego także wystąpiła z określonym stanowiskiem 

do Ministra Oświaty, że wymogi nakładane na samorządy w żaden sposób nie są adekwatne 

do przekazywanej subwencji.    

Następnie radna podkreśliła, iż warunki i podmioty korzystania z zakładowego funduszu 

świadczeń socjalnych określa ustawa.  
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Przewodniczący Rady zaznaczył, że minister podpisując Kartę Nauczyciela ze związkami 

zawodowymi i nauczycielami powinien zabezpieczyć środki. Minister owszem przywileje 

dał, a środki mają dać samorządy. Gdyby minister zabezpieczył w 100% Kartę Nauczyciela to 

na pewno nikt by problemu nie podnosił. 

Jeżeli chodzi o poziom nauczania i efekty zdawalności to generalnie najważniejsza jest płaca 

w zależności od stopnia awansu zawodowego. Dlatego zapytał, jak są różnicowane płace od 

wyników w nauce, czy jak nauczyciel ma olimpijczyków to czy ma i ile ma z tego tytułu 

więcej niezależnie czy jest nauczycielem kontraktowym czy dyplomowanym. Jaka jest ta 

relacja. Gdyby ta relacja mogłaby być bardziej różnicowana między końcowymi wynikami to 

nie byłoby takich  problemów, że uczeń nie zdaje matury. Nie zawsze jest tak,  

że wykładowca np. z tytułem profesora lepiej uczy od tego doktoranta, a wynagrodzenie ma 

znacznie wyższe. Tak samo niekoniecznie lepiej nauczy nauczyciel dyplomowany mający 30 

uczniów w pracowni komputerowej zarabiający 5 tysięcy złotych od nauczyciela 

kontraktowego mającego też 30 uczniów a zarabiającego 3 tysiące złotych. 

 

Starosta Zgierski Krzysztof Kozanecki zaznaczył, iż prowadzenie oświaty przez samorząd jest 

zadaniem bardzo trudnym. Samorząd właściwie jest tylko płatnikiem, bo przecież przepisy 

oświatowe: jak się uczy, czy czego się uczy absolutnie nie zależy od samorządu. Samorząd 

nie układa ani programów nauczania, ani tego jak wygląda świadectwo. Samorząd właściwie 

nie ustala w oświacie niczego, ani wynagrodzeń z wyjątkiem pracowników niebędących 

nauczycielami. Jeżeli samorząd zapłaci nauczycielom, to co wynegocjują z ministrem 

edukacji to okazuje się, że niewiele pozostaje dla pozostałych pracowników oświaty. Jak by 

tego było mało co nowy minister edukacji to oświata przeżywa kolejną reformę. W tym roku 

rozpoczyna się reforma szkolnictwa zawodowego. To też ma swój wpływ na poziom 

nauczania i na efekty zdawalności, bo jeżeli nauczyciele, uczniowie są bombardowani ciągle  

nowymi pomysłami to trudno oczekiwać, żeby długofalowa praca edukacyjna przynosiła 

zadowalające efekty. 

Zdaniem Starosty bardzo dużym wyzwaniem przed oświatą prowadzoną przez samorządy jest 

demografia. Demografia dla oświaty przedstawia się fatalnie. Zwłaszcza jeszcze dla takich 

samorządów, które są zlokalizowane przy metropoliach. To jest poważny problem, że część 

dzieci z terenu Powiatu Zgierskiego ucieka do szkół łódzkich. Ubywa dzieci demograficznie, 

a jeszcze z tej mniejszej grupy coraz większa rzesza dzieci ucieka do szkół łódzkich. Nie 

można winić szkół powiatu, że one są za mało atrakcyjne i dlatego dzieci uciekają. 

Atrakcyjność sama w sobie to metropolia. Dzieci lubią tam przebywać, uciekają trochę od 

rodziców, mają atrakcje dużego miasta. A jednocześnie metropolia może zapewnić w swoich 

szkołach szerszy asortyment klas, oddziałów specjalności niż może to zrobić powiat, bo mają 

dużo więcej szkół, więc mogą w nich zaproponować większą paletę możliwości 

specjalizacyjnych niż Powiat Zgierski. Faktycznie dzieci uciekają: w Aleksandrowie Łódzkim  

w tym roku zostało w szkołach powiatowych 67,5 % młodzieży, w gminie Stryków, mieście 

Głownie i gminie Głowna 62,7%, mieście Zgierzu i gminie Zgierz 66,7%, najgorzej jest  

w Ozorkowie, w którym zostało 58,5% młodzieży – absolwentów gimnazjów. Liczby te cały 

czas spadają. Wiadomo, że w ślad za tym nie idzie obniżenie wydatków na oświatę.  

Starosta złożył podziękowania wszystkim pracownikom oświaty, bo uważa, że ich praca 

naprawdę nie jest łatwa, bo dzieci dzisiaj chodzące do szkół,  a dzieci chodzące do szkół 20 

lat temu to zupełnie inne dzieci. Cywilizacja powoduje, że problemy z dziećmi są 

zdecydowanie trudniejsze do rozwiązywania niż jeszcze jakiś czas temu.  To są wyzwania nie 

tylko dla nauczycieli, ale i dla rodziców.  Starosta kilka razy będąc uczestnikiem w różnych 

szkołach w Dni Edukacji Narodowej mówił o tym, iż Zarząd nie wystąpi z wnioskiem  

o likwidację żadnej szkoły w Powiecie Zgierskim, bo ustalił, że priorytetem w dziedzinie 

oświaty będą szkoły. Oczywiście nie może to być tak, że oszczędności w szkołach nie będzie. 

Będą, ale nie takie by skutkowały likwidacją placówek. Natomiast trzeba gdzieś znaleźć 

oszczędności w innych sektorach oświatowych (tu będą MDK i tu będą Poradnie 
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Psychologiczno-Pedagogiczne). Trzeba ograniczyć tę działalność, ponieważ pieniędzy nie 

ma. Jaki jest powód oszczędności w Poradniach – brak pieniędzy. Subwencja na szkoły jest 

za mała, ale powiat dopłaca procentowo stosunkowo nie dużo, Natomiast w przypadku 

poradni dopłata powiatu to jest 250% tego co jest w subwencji. Minister Edukacji Narodowej 

wymyśla nowe zadania dla poradni, ale absolutnie za tym nie idą środki. Może i warto by 

wspólnym głosem samorządowcy wystąpili do Ministerstwa Edukacji i do Ministerstwa 

Finansów, żeby jednak coś z tym problemem zrobić i podwyższyć kwoty przekazywane 

samorządom na tego rodzaju zadania, bo faktycznie samorządy dalej tego nie udźwigną. 

Potwierdza to także Prezes RIO w Łodzi, który wręcz na Komisji Trójstronnej powiedział,  

iż samorządy powoli dochodzą do takiego progu po przekroczeniu którego nie będą w stanie 

udźwignąć oświaty. Albo stanie się tak, że jeżeli się uprą i będą wydawać tyle pieniędzy ile 

potrzeba to odbędzie się to kosztem pozostałych zadań z administracji publicznej. I może 

faktycznie chyba trzeba tutaj coś zrobić na szczeblu centralnym, bo oszczędności 

samorządowe mogą po prostu nie wystarczyć. Albo będzie tak, że będzie więcej zwolnień 

pracowników administracji i wtedy będzie więcej interpelacji ze strony radnych dotyczących 

funkcjonowania komunikacji, budownictwa. Oczywiście różne manewry można robić,  

ale oszczędności można prowadzić do jakiegoś pewnego momentu, później już jest zapaść  

i nic więcej. Na te możliwości, które powiat ma to prowadzi oświatę zupełnie przyzwoicie. 

Będą w szkołach prowadzone oszczędności w zakresie termomodernizacji, będą 

podejmowane  starania, by szkoły były tańsze nie przez redukcję ich zadań tylko przez 

zmniejszania ich wydatków stałych np. na ogrzewanie. I w tym kierunku Zarząd będzie szedł.   

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła.  

 

Ad. 7 

Informacja Przewodniczącego Rady w zakresie analizy oświadczeń majątkowych Radnych 

Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady przedstawił informację. 

 

Informacja Starosty Zgierskiego w zakresie analizy oświadczeń majątkowych złożonych 

przez członków zarządu, skarbnika powiatu, sekretarza powiatu, kierowników jednostek 

organizacyjnych oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu starosty stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił informację. 

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz. 11
55

. 

Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 12
37

. 

 

Ad. 8a) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/232/12 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 22 czerwca 2012 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom  

i placówkom niepublicznym oraz szkołom publicznym niezaliczanym do sektora finansów 

publicznych, a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 
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Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Starostwa Powiatowego w Zgierzu 

przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXX/271/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 października 2012 r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/232/12 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 czerwca 2012 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania  

i rozliczania dotacji szkołom i placówkom niepublicznym oraz szkołom publicznym 

niezaliczanym do sektora finansów publicznych, a także trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Ad. 8b) 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Łódzkiemu 

Wschodniemu stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXX/272/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 października 2012 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Łódzkiemu Wschodniemu stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Ad. 8c) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 14  

do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXX/273/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 października 2012 r. w sprawie zmiany Statutu Powiatu Zgierskiego 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Ad. 8d) 

Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVII/252/12 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 27 sierpnia 2012 r. w sprawie powierzenia Gminie Parzęczew prowadzenia zadań 

publicznych Powiatu Zgierskiego w zakresie zarządzania drogami powiatowymi w granicach 

administracyjnych gminy Parzęczew oraz udzielenia dotacji przez Powiat Zgierski dla Gminy 

Parzęczew w celu realizacji przejętych zadań stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXX/274/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 października 2012 r. w sprawie uchylenia uchwały Nr XXVII/252/12 

Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 sierpnia 2012 r. w sprawie powierzenia Gminie 

Parzęczew prowadzenia zadań publicznych Powiatu Zgierskiego w zakresie zarządzania 

drogami powiatowymi w granicach administracyjnych gminy Parzęczew oraz udzielenia 

dotacji przez Powiat Zgierski dla Gminy Parzęczew w celu realizacji przejętych zadań 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Ad. 8e) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/254/12 Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 27 sierpnia 2012r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Wicestarosta przedstawił projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXX/275/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 października 2012 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXVII/254/12 

Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 27 sierpnia 2012r. w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych na terenie Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Powiat Zgierski oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu.  

 

Ad. 8f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012  

– druk „A” stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXX/276/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 października 2012 r. w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2012  stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Ad. 8g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               

27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2012  

– druk „B” stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Załącznik nr 3 do projektu uchwały po autopoprawkach stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji: 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 
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W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXX/277/12 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 26 października 2012 r. w sprawie zmiany uchwały nr XX/184/12 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 27 stycznia 2012 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Zgierskiego na rok 2012  stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Ad. 9 

Projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie zwiększenia kontraktów na 

świadczenia opieki zdrowotnej w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Marii 

Skłodowskiej-Curie w Zgierzu przez Narodowy Fundusz Zdrowia stanowi załącznik nr 25  

do protokołu. 

 

Starosta przedstawił projekt stanowiska. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił pozytywne opinie Komisji:  

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej 

do projektu stanowiska. 

 

Radny Adam Bączyk przekazał, iż w mediach pojawiały się informacje na temat 

zlikwidowania Oddziału Pediatrii w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Marii 

Skłodowskiej-Curie w Zgierzu i przeniesienia go do Szpitala w Łagiewnikach.  

Prawdopodobnie Szpital w Łagiewnikach się z tego wycofał. Niemniej jednak, gdyby doszło 

to do skutku, czyli gdyby ten Oddział Pediatrii został zlikwidowany byłoby to z olbrzymią 

szkodą dla Powiatu Zgierskiego. Po godzinie 18 działa tzw. nocna świąteczna pomoc 

lekarska, gdzie nie zawsze dyżuruje pediatra. Wobec powyższego radny zwrócił się do 

Zarządu Powiatu o monitorowanie tej sprawy i w miarę możliwości nie pozwolić, aby ta 

Pediatria zniknęła ze Zgierza. Pediatria jest jedną z podstawowych dyscyplin medycznych, 

ona nie może zniknąć z Wojewódzkiego Szpitala w Zgierzu. 

 

Przewodniczący Rady jako członek Rady Społecznej przy Wojewódzkim Szpitalu 

Specjalistycznym im. Marii Skłodowskiej-Curie w Zgierzu potwierdził, że taki zamiar 

odnośnie Oddziału Pediatrycznego jest i to bardzo poważny.   

 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt stanowiska. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada stanowisko przyjęła. Stanowisko Rady Powiatu Zgierskiego  

z dnia 26 października 2012 r. w sprawie zwiększenia kontraktów na świadczenia opieki 

zdrowotnej w Wojewódzkim Szpitalu Specjalistycznym im. Marii Skłodowskiej-Curie                  

w Zgierzu przez Narodowy Fundusz Zdrowia  stanowi załącznik nr 26 do protokołu.  

 

Ad. 10 

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Ad. 11 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 
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Ad. 12 

Starosta oświadczył, iż odpowiedzi na interpelacje radnych zostaną udzielone na piśmie  

w statutowym terminie.   
 

Ad. 13 

Radni nie składali oświadczeń i wniosków. 
 

Ad. 14 

Mieszkanka Zgierza Zofia Niechciał Podniosła następujące sprawy: 

Bardzo dobrze, że Rada Powiatu Zgierskiego przyjęła stanowisko w sprawie kontraktów dla 

Wojewódzkiego Szpitala w Zgierzu, ale bardzo źle, że osoba która była po dyrektora (pan 

Jędrzejczak) została dyrektorem. Na sesji Rady Miasta Zgierza oszukał prezydencję, posłów, 

radnych, mieszkańców mówiąc, że składał wniosek do NFZ o zakontraktowanie usług,                    

a w ogóle go nie złożył. Teraz został wybrany na dyrektora. Miasto zwalnia z podatków 

szpital, a tymczasem na terenie szpitala są prywatne kliniki, które generują sobie dochody,             

a miasto niestety nie i świadczą takie usługi jakie Szpital Wojewódzki ma w swoim 

kontrakcie. Prywatne kliniki powinny świadczyć te usługi, których szpital nie ma w swoim 

kontrakcie i nie świadczy takich dla mieszkańców.  

Jeżeli chodzi o Pediatrię to była sytuacja, kiedy poprzednia Rada Społeczna chciała przyznać 

panu Frątczakowi ponad 200 tysięcy złotych nagrody za pracę, a już był w ministerstwie 

zamiast martwić się o stan dachu budynku właśnie Pediatrii. „I tu jeżeli mówimy o pediatrii to 

również chciałabym, abyście jako radni powiatu i mieszkańcy zwrócili uwagę na to,  

że naszym lekarzom z pediatrii bardziej zależy na pensji jak na leczeniu naszych małych 

pacjentów, naszych mieszkańców”.  

„Alergologia, która była specjalnie dla naszych dzieci, jako klinika pani Stelmach zabrała 

nam sprzęt, po postu dla nas to jest zwykłe złodziejstwo w odczuciu społecznym zabrać 

sprzęt, który był pozyskany z Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Powinno to zostać i tu 

powinny być świadczone usługi dla naszych mieszkańców a nie coś innego”.  

Poprosiła, aby reprezentant powiatu posiadał wiedzę co to jest wynik finansowy, a co to jest 

zadłużenie. Na Komisji Zdrowia Rady Miasta Zgierza wypowiada się, że Szpital Boruty ma 

122 tysiące złotych zadłużenia. „Dobrze, że to było przy mnie i to sprostowałam”.   

Odnośnie kształcenia zawodowego młodzieży zapytała, dlaczego na spotkaniu członków  

Izby Rzemieślniczo-Handlowej przedsiębiorcy mówili, że brakuje im wykształconych ludzi 

zawodowo i przedsiębiorcy jeden drugiemu podkupuje wykształconą osobę, pracownika, 

Prośba, żeby jednak to szkolnictwo zawodowe było rozwinięte na naszym  terenie, bo brak 

jest wykształconych zawodowo.  

Na wlocie drogi powiatowej od ul. Aleksandrowskiej w kierunku Grotnik – ul. Wiosny 

Ludów w Zgierzu był wypadek i 2 osoby zginęły. Jest tam tak duże natężenie ruchu, tak duże 

zabudowanie domkami jednorodzinnymi i ruch pieszych jest tak bardzo utrudniony. Piesi 

bardzo często muszą uciekać w rowy, żeby samochód ich nie rozjechał – jest tak duże 

zagrożenie. „I przenoszenie pieniędzy z dróg z modernizacji na szkolnictwo to w tej chwili 

jest już chyba kpiną. Wiadomą rzeczą jest, że brakuje subwencji i coraz gorzej jest  

z przekazywaniem tej subwencji samorządom. Tak jak miasto i Związek Miast Polskich 

wystąpili do Warszawy pojechali i składali petycje, że niestety nie może tak być. Karta 

Nauczyciela owszem, ale czas myśleć o tym, że tylko i wyłącznie na szkolnictwo samo nie 

można całego budżetu oddać. Dlatego proszę, żeby te pieniądze, które są z infrastruktury 

jednak nie poszły na szkolnictwo, na inny cel tylko na drogi”.  

„Powiat przejął geodezję. Jeżeli nie ma podziału działek i nagle się zjawia inny numer działki 

jako A, czyli wydzielonej z całości jakiejś, bo tak zazwyczaj jest numerowane, że litery się 

dodaje do numerów nieruchomości jeżeli są podziały danej. To nikt się nie zastanawia co to 

znaczy, dlaczego taki numer się pojawia. Mam Nat to przykład swój prywatny z Łąkowej 7 

nagle staje się Łąkowa 5A, gdzie działka w ogóle nie była wydzielana i nagle znika Łąkowa 7 

już nie istnieje, a 5A była gdzieś tam w środku w nieruchomościach. A to jest działka, która 
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przylega do ulicy miała swój numer i wyjazd, a nie gdzieś tam przez dodatek. Przez to,  

że powiat przejął geodezję, która powinna być w mieście niejeden taki przypadek jest i nie 

jedna działka zniknie, a ktoś inny podając nowy numer geodezyjny w ogłoszeniu będzie  

nabywał przez zasiedzenia, przez świadków lewych oczywiście, że zasiedział. Tak być nie 

może, dlatego proszę, żeby jednak ta geodezja, która działa nie działała na ślepo, żeby to było 

natychmiast wychwytywane. Przy zmianie właścicieli, żeby natychmiast w geodezji było to 

sprawdzane”.  

Poprosiła, aby Przewodniczący Rady jako członek Rady Społecznej w Szpitalu 

Wojewódzkim zwrócił uwagę na to, „ile klinik jeszcze jest w Szpitalu Wojewódzkim, ile 

klinik jeszcze wyprowadzi naszego sprzętu ze Szpitala Wojewódzkiego. To jest nasz sprzęt 

tutaj na Powiat Zgierski, a nie jest żadnej kliniki. Proszę, żeby ten sprzęt nie był wykradany 

od nas ze Szpitala Wojewódzkiego”.      

 

Ad. 15 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             

XXX sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 13
10

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        


